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Protokół Nr LXIII/14 
z LXIII sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 23 kwietnia 2014 r. 
 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1500 w sali konferencyjnej Ratusza, na 

Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady sześćdziesiątej trzeciej sesji Rady Miejskiej.           

Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   

Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 

Podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez Wiceprzewodniczącego Rady – 
Leszka Stróża.  
  
Na zapytanie Przewodniczącego, czy są zmiany do porządku obrad, radny Mieczysław Kamiński – 

zaproponował przeniesienie punktu 7 – Zatwierdzenie protokołu z sesji Rady jako punktu 3. Mówi, że 

tradycyjnie protokoły zatwierdzaliśmy na początku sesji. 

Głosowanie nad wnioskiem zgłoszonym przez radnego Mieczysława Kamińskiego – Rada w obecności 
14 radnych, w głosowaniu jawnym, 6 głosami za, przy 8 przeciwnych odrzuciła wniosek. 

  
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego oraz objęcie udziałów w  
        podwyższonym kapitale zakładowym spółki Zakład Usług Komunalnych w Bystrzycy Kłodzkiej; 

    2/ udzielenia dotacji celowych na dofinansowanie poniesionych rzeczywistych kosztów budowy  

        przyłączy kanalizacyjnych do gminnej sieci kanalizacji sanitarnej odprowadzającej ścieki na  

        oczyszczalnię ścieków; 
    3/ ustalenia zasad sprawiania pogrzebów zgodnie z wyznaniem zmarłego na koszt Gminy  
        Bystrzyca Kłodzka; 
    4/ świadczeń z pomocy społecznej; 

    5/ zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej, 

    6/ nieodpłatnego przekazania na rzecz Skarbu Państwa nieruchomości położonych w Gminie  

        Bystrzycy Kłodzkiej, obręb Stary Waliszów; 

    7/ wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym części nieruchomości (drogi gminnej)    

        położonej we wsi Nowa Bystrzyca. 

4. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi  
    oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2013. 
5. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i  
    demograficznej. 
6. Sprawozdania z pracy komisji stałych. 
7. Zatwierdzenie protokołu z sesji rady. 
8. Informacje Burmistrza. 
9. Zapytania radnych. 
10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 

  12. Zamknięcie obrad     
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Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Wiceprzewodnicząca Rady – Irena Stawiarska. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
14 radnych, za oddano 14 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                              
być na piśmie.  
 
Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach. 

1/ Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie 
kapitału zakładowego oraz objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Zakład Usług 
Komunalnych w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Burmistrz poinformowała, że jest propozycja, aby budynek nr 13 przy ulicy Strażackiej stał się 
własnością spółki Zakładu Usług Komunalnych i abyśmy objęli udziały w tej spółce. Są to dwie odrębne 
działki wycenione łącznie na kwotę 571 tys. zł.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 23 kwietnia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej              
w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego oraz objęcie udziałów                           
w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Zakład Usług Komunalnych w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Mieczysław Kamiński – poinformował, że uchwała jest zasadna. Wartość spółki się powiększa                     
a budynki i spółka jest w 100% własnością Gminy Bystrzyca Kłodzka i nie ma przeszkód aby nie 
zwiększyć kapitału zakładowego spółki.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 1 wstrzymującym się 
podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIII/555/14 
w sprawie  wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego oraz objęcie udziałów w 

podwyższonym kapitale zakładowym spółki Zakład Usług Komunalnych w Bystrzycy Kłodzkiej 
       - stanowiący załącznik nr 2 

 

2/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowych 

na dofinansowanie poniesionych rzeczywistych kosztów budowy przyłączy kanalizacyjnych do gminnej 

sieci kanalizacji sanitarnej odprowadzającej ścieki na oczyszczalnię ścieków. 

Burmistrz – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że projekt zakłada, że poprzez udzielenie 

dofinansowania, wspólnoty mogą być przyłączone do sieci kanalizacyjnej. W związku z wnioskiem 

Komisji, zabezpiecza się środki w budżecie gminy aby wesprzeć wspólnoty przy ulicy Sienkiewicza nr 

17, 19 i 21 i udzielić dotacji do budowy przyłączy kanalizacyjnych /tj. nie więcej niż 30% brutto i wyżej 

jak 2 tys. zł/.   

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      

na posiedzeniu  w dniu 23 kwietnia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej               

w sprawie udzielenia dotacji celowych na dofinansowanie poniesionych rzeczywistych kosztów budowy 

przyłączy kanalizacyjnych do gminnej sieci kanalizacji sanitarnej odprowadzającej ścieki na 

oczyszczalnię ścieków. 
Mieczysław Kamiński – poinformował, że uchwała jest zasadna ale oczywiście pamiętamy, że zostaje 
druga uchwała w sprawie dofinansowania przydomowych oczyszczalni ścieków. Nie traktujemy gminy 
jednostkowo i zawsze kiedy znajdziemy pieniądze można w budżecie przeznaczyć środki na 
przydomowe oczyszczalnie ścieków /np. miejscowość Międzygórze, Państwo Pojaskowie, Zbroja/.   
Burmistrz – odpowiedziała, że ta uchwała o której radny wspomina dotycząca dofinansowania 
przydomowych oczyszczalni ścieków już nie funkcjonuje. 



3 

 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr LXIII/556/14 

w sprawie udzielenia dotacji celowych na dofinansowanie poniesionych rzeczywistych kosztów 

budowy przyłączy kanalizacyjnych do gminnej sieci kanalizacji sanitarnej odprowadzającej 

ścieki na oczyszczalnię ścieków 

 - stanowiący załącznik nr 3 

 
3/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad sprawiania 
pogrzebów zgodnie z wyznaniem zmarłego na koszt Gminy Bystrzyca Kłodzka. 

Burmistrz –  poinformowała, że projekt dotyczy sprawiania pogrzebów zgodnie z wyznaniem zmarłego 

na koszt gminy. Są to najczęściej osoby samotne i bezdomne. W roku ubiegłym zostało pochowanych 5 

osób na kwotę ogółem 14 tys. zł. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja  

na posiedzeniu w dniu 23 kwietnia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                      

w sprawie ustalenia zasad sprawiania pogrzebów zgodnie z wyznaniem zmarłego na koszt Gminy 

Bystrzyca Kłodzka.  

Mieczysław Kamiński –  mówi, że koszt sprawienia pogrzebu nie może być wyższy niż wysokość 
zasiłku pogrzebowego określonego w ustawie z dnia 17 grudnia 1980 r.  o emeryturach i rentach                    
z funduszu ubezpieczeń społecznych. Jest to zadanie własne gminy. Koszt pogrzebu jest 
zdecydowanie mniejszy od tych, którzy się reklamują i zachęcają aby się ubezpieczyć na życie gdyż 
wraz z usługami wynosi wtedy około 30-40 tys. zł.  
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIII/557/14 
w sprawie ustalenia zasad sprawiania pogrzebów zgodnie z wyznaniem zmarłego na koszt 

Gminy Bystrzyca Kłodzka 

 - stanowiący załącznik nr 4 

 
  
4/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie świadczeń                                    

z pomocy społecznej.  

Burmistrz – poinformowała, że uchwała określa wysokość zasiłków dla osób, które chcą się 

usamodzielnić. Projekt wyznacza kryteria dochodowe dla osób, które wymagają przyznania i zwrotu 

zasiłku celowego na to ekonomiczne usamodzielnienie. Uchwała określa ile tego  zwrotu powinno 

nastąpić i kiedy kryterium dochodowe jest podwyższone. Zasiłek ustalony jest na poziomie 2 tysięcy 

złotych.       

Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja 

na posiedzeniu  w dniu 23 kwietnia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej              

w sprawie świadczeń z pomocy społecznej.  

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIII/558/14 
w sprawie świadczeń z pomocy społecznej 

  - stanowiący załącznik nr 5 
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5/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej. 

Burmistrza – poinformowała, że projekt uchwały mówi o 2 paragrafach statutu Ośrodka                              
o paragrafie 5 i 15, który w całości zostaje uchylony. Do paragrafu 5 dopisujemy ustawę, która już nas 
obowiązuje a chodzi o prawo energetyczne. Budynek administracyjno- biurowy przekazaliśmy w trwały 
zarząd dla Ośrodka Pomocy Społecznej a drugi budynek został przekazany do Centrum Integracji 
Społecznej. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja 

na posiedzeniu  w dniu 23 kwietnia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej              

w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że  uchwała związana jest z tym, że Wojewoda Dolnośląski uchylił 

uchwałę o prowadzeniu postepowań i wydania decyzji administracyjnych i w związku z tym niezbędne 

jest podjęcie tej uchwały, w której przekazuje się to zadanie do Ośrodka Pomocy Społecznej, który 

będzie realizował ten dodatek energetyczny.   

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIII/559/14 
w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej 

  - stanowiący załącznik nr 6 

 
6/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przekazania 

na rzecz Skarbu Państwa nieruchomości położonych w Gminie Bystrzyca Kłodzka, obręb Stary 

Waliszów. 

Burmistrz – poinformowała, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad wystąpiła                              

o nieodpłatne przekazanie prawa własności działek na rzecz Skarbu Państwa. Działki leżą w ciągu 

drogi krajowej nr 33, której przebieg został zdefiniowany w załączniku do rozporządzenia Ministra 

Infrastruktury z dnia 24 marca 2010 r. w sprawie ustalenia przebiegu dróg krajowych w województwie 

dolnośląskim. 

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że Komisja  

na posiedzeniu w dniu 10 kwietnia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                

w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz Skarbu Państwa nieruchomości położonych w Gminie 

Bystrzyca Kłodzka, obręb Stary Waliszów. 

  

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie   podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIII/560/14 
w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz Skarbu Państwa nieruchomości położonych w 

Gminie Bystrzycy Kłodzkiej, obręb Stary Waliszów 
   - stanowiący załącznik nr 7 

 
7/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż w trybie bezprzetargowym części nieruchomości (drogi gminnej) położonej we wsi Nowa 

Bystrzyca. 

Burmistrz – poinformowała, że 24 marca br. odbyła się wizja tej drogi i ustalono, aby część 

nieużywanej drogi mogła być sprzedana. Pozytywną opinię wyraziło dwóch sąsiadów oraz rada sołecka 

i sołtys.  

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że Komisja  

na posiedzeniu w dniu 10 kwietnia 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej               
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w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym części nieruchomości (drogi 

gminnej) położonej we wsi Nowa Bystrzyca. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że z natury jest przeciwnikiem likwidacji dróg ale ta droga                              

w zasadzie nie istnieje w terenie i radny głosowałby przeciwko gdyby nie to, że jest likwidowana tylko 

część drogi a dokładniej górna jej część. W związku z tym uchwała jest zasadna.   

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXII/548/14 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym części nieruchomości (drogi 

gminnej) położonej we wsi Nowa Bystrzyca 

   - stanowiący załącznik nr 8 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Gminy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2013. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada wnikliwie zapoznała się z informacją dotyczącą  
realizacji rocznego programu współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2013. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja 
na posiedzeniu  w dniu 23 kwietnia 2014 r. przyjęła sprawozdanie z realizacji rocznego programu 
współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego za rok 2013. 
  
W związku z tym, że nie było pytań oraz uwag do przedłożonego sprawozdania, Przewodniczący 
stwierdził, że Rada zapoznała się i przyjęła ww. informację. 
 
  
Ad. 5. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  
i demograficznej. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada wnikliwie zapoznała się z informacją dotyczącą  oceny 
zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że z oceny zasobów pomocy społecznej wynikają pewne wnioski dla 
gminy, dla radnych. Niestety liczba ludności gminy Bystrzyca Kłodzka spada regularnie, wzrasta ilość 
ludzi w starszym wieku. Ilość udzielanej pomocy społecznej w naszej gminie stale się zwiększa. 
Burmistrz mówi, że zwiększają się kwoty bo zwiększają się kryteria dochodowości. To nie jest tak, że 
przybywa nam ludzi, którym pomoc udzielamy. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja 
na posiedzeniu  w dniu 23 kwietnia 2014 r. przyjęła informację dotyczącą oceny zasobów pomocy 
społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej.  
  
W związku z tym, że nie było pytań oraz uwag do przedłożonego sprawozdania, Przewodniczący 
stwierdził, że Rada zapoznała się i przyjęła ww. informację. 
  

Ad. 6. Sprawozdania z pracy komisji stałych. 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji o przestawienie opinii do analizowanych 

sprawozdań za rok 2013.  
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Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja 
na posiedzeniu w dniu 25 marca 2014 r. zapoznała się ze sprawozdaniem z pracy Komisji za 2013 r. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu 
w dniu 28 marca 2014 r. przyjęła sprawozdanie z pracy Komisji za 2013 r. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że Komisja 
na posiedzeniu w dniu 28 lutego 2014 r. przyjęła sprawozdanie z pracy Komisji za 2013 r. 
Mieczysław Kamiński – ustosunkował się globalnie do pracy wszystkich komisji i Rady Miejskiej                      

i poinformował, że w planach pracy bardzo mało jest kreatywności, strategii, wizji a najczęściej to są 

sprawozdania i informacje, które komisje przyjmują, co stanowi w naszym przypadku ok. 80%. Radni 

powinni być twórcami kreatywności polityki w gminie.    

W związku z tym, że nie było więcej uwag, Przewodniczący stwierdził, że Rada zapoznała się i przyjęła 
ww. informację. 
 

Ad. 7. Informacje Burmistrza.   

Burmistrz poinformowała, że przebywała przez dwa tygodnie na urlopie. Mówi, że odbyło się spotkanie 
z mieszkańcami, którzy są właścicielami lub współwłaścicielami działek  ewentualnego przebiegu drogi 
dojazdowej do Mondi. Gmina w tej chwili zleca wycenę działek. Mieszkańcy doszli do porozumienia, że 
albo będą chętni na zamianę tych gruntów albo ewentualnie zgodzą się aby gmina odkupiła za tą 
wartość, która będzie przez rzeczoznawcę w operacie wyznaczona.     
Kolejne spotkanie odbyło się z osobami, które prowadzą dowóz osób tzw. taryfiarzy i będziemy tu 
proponować zmianę regulaminu aby osoby, które prowadzą działalność gospodarczą składali 
deklarację jako osoby fizyczne.  Jest także wola uwzględnienia większej grupy radny aby w budynkach 
na wsi powyżej 4 rodzin pozwolić na kompostowniki. 
Andrzej Wziątek – mówi, że na ostatniej sesji było przedstawione sprawozdanie Burmistrza                              
z wykonywanych zadań, spotkań. Jednakże na pewne pytania nie zostały udzielone odpowiedzi przez 
Panią Vicę Burmistrz. Pyta, kto otrzymał nagrodę „Słonecznik roku”? Mówi, że spać nie może nie 
wiedząc kto to jest. 
Burmistrz – odpowiedziała, że nie „Słonecznik roku” ale „Społecznik roku”. Pomyłka zaistniała                     
w postaci literówki i każdemu może się przydarzyć. 
Andrzej Wziątek – mówi, że nie poruszałby tego tematu gdyby sam się zorientował, że to jest 
literówka.   
Mieczysław Kamiński- prosi o przedstawienie zakresu badań geologicznych w Marcinkowie oraz 
odwodnienia końcówki ulicy Tuwima. 
Burmistrz – odpowiedziała, że została zarezerwowana kwota w budżecie gminy ok. 60 tys. zł i odbyły 
się rozmowy w temacie opracowania dokumentacji i kosztorysu. Jeśli dokumenty będą gotowe 
odbędzie się zapytanie ofertowe dotyczące wykonania tego zadania. Jeśli będzie na piśmie zgoda 
właścicieli nieruchomości aby przejść przez ich nieruchomość to będzie zadanie realizowane, gdyż 
tylko takie rozwiązanie wchodzi w grę.  
Badania geologiczne w miejscowości Marcinków będą możliwe, kiedy Urząd Marszałkowski wyda 
odpowiednią koncesję firmie na przeprowadzenie badań.    
Mieczysław Kamiński- mówi, że w Marcinkowie jest świetnie zachowana sztolnia, są zachowane 
pewne urządzenia górnicze. Pyta, dlaczego zniknął witacz od strony Stronia Śląskiego?  
Burmistrz – odpowiedziała, że nie wiedziała o tym, że witacz zniknął.  
   
Ad. 8. Zatwierdzenie protokołu z sesji  Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokół z LXII sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu                   
31 marca 2014 r. jest do wglądu w Biurze Rady.  
Mieczysław Kamiński poinformował, że protokoły są dobre, odzwierciedlają przebieg sesji. 
Radny zgłosił następujące uwagi: 
1/ str. 3 – w wypowiedzi radnego M. Kamińskiego „…my dopłacamy do interesu tego” a po polsku 
powinno brzmieć „…tego interesu; 
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2/ str. 4 - w wypowiedzi radnego M. Kamińskiego” „…w Polsce jest około 20 gmin, które z tego 
funduszu nie korzystają” – a powinno być: „w Polsce jest około 20% gmin, które z tego funduszu nie 
korzystają”   
 3/ str. 10 – „…powołując się na jakieś zasady współżycia społecznego...” a powinno być: „…powołując 
się na zasady współżycia społecznego”. 
Andrzej Wziątek – prosi aby zmienić zapis „Słonecznik roku” na „Społecznik roku”. 
 
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 za, jednogłośnie Rada przyjęła protokół                          
z LXIII sesji Rady Miejskiej w  Bystrzycy Kłodzkiej z dn. 23 kwietnia 2014 r. 
 
 
Ad. 9. Zapytania radnych. 

Brak zapytań 

  Ad. 10.  Informacja Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęły pisma: 
-  od Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej – wnioski o nadanie tytułów Honorowych Obywateli Bystrzycy  
   Kłodzkiej: Panu Wiesławowi Włodarczakowi, Panu  Bogdanowi Zdrojewskiemu, księdzu Andrzejowi   
   Adamiakowi, Pani Barbarze Nowak – Obelindzie, Panu Zdenkowi Espandrovi, Panu Marianowi  
   Krzyżyńskiemu, Panu Zbigniewowi Szczygłowi; 
-  z Urzędu Skarbowego dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w sprawie sposobu naliczania opłat za      
   wody roztopowe i opadowe za rok 2012 i lata kolejne; 
-  od mieszkańców Pokrzywna w sprawie naprawy drogi gminnej; 
-  od Wspólnoty Mieszkaniowej Plac Wolności 2 w sprawie kontynuacji prac remontowych na przejściu  
   pod filarami; 
-  od Wojewody Dolnośląskiego w sprawie ilości radnych w poszczególnych gminach; 
-  od p. J. Dymka w sprawie odzyskania środków związanych z adaptacją garażu; 
-  od Związku Działkowców w sprawie wywozu śmieci; 
-  z UMiG Bystrzyca Kłodzka w sprawie przekazania na rzecz Gminy drogi powiatowej 328 Gorzanów –  
   Topolice; 
-  od członków Osiedla Nr 2 w sprawie rezygnacji z członkostwa w Zarządzie Osiedla nr 2; 
-  pismo w sprawie możliwości sprzedaży zbiornika betonowego znajdującego się przy ulicy  
   Międzyleśnej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
    
Ad. 11.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że czas najwyższy powrócić do terminów sesji i mówi, że radni po 
przeciwnej stronie są ciągle zaskakiwani terminami komisji i sesji. W związku z tym, że będą sesje w 
sprawie nadania tytułu HO, mówi, że dobrze byłoby aby na dzisiejszej sesji ustalić terminy przyszłych 
posiedzeń.  

  Przewodniczący Rady – co do określenia terminu sesji to jest przywilej Przewodniczącego Rady 
Miejskiej i zapisy te są określone wyraźnie w statucie. Ustalając termin sesji posiłkuje się opiniami 
przewodniczącymi komisji, wiceprzewodniczącymi Rady oraz w porozumieniu Panią Burmistrz. 

  Mieczysław Kamiński – mówi, że pod względem prawnym Rada może zobowiązać Przewodniczącego 
do pewnych terminów. Chodzi o to, aby wszyscy wiedzieli kiedy są terminy posiedzeń. Pewną grupę 
radnych trzyma się w niepewności  do ostatniego momentu czyli 7 dni tylko aby zachować termin. 
Kultura nakazuje aby wcześniej poinformować wszystkich o terminach. 

  Pyta, kiedy planowana jest najbliższa sesja? 
Andrzej Wziątek – zwraca się do radnych i prosi o zrozumienie gdyż zbliża się długi weekend. 

  Przewodniczący Rady – po wysłuchaniu opinii radnych, zaproponował, aby termin sesji odbył się                  
29 kwietnia o godzinie 15.00. 
Andrzej Wziątek – prosi o przedstawienie opinii uzasadniających wnioski o nadanie tytułu Honorowego 
Obywatela dla księdza Andrzeja Adamiaka oraz Pani Barbary Nowak – Obelindy. O ile pamięta wiele 
razy prosiło się delegaturę wałbrzyską - Panią Konserwator aby przyjechała do naszej gminy to 
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okazywało się najczęściej, że nie ma pieniędzy na benzynę i że nie przyjedzie. Mówi, że to co zrobiła 
Pani Barbara Obelinda to wszystko w ramach swoich obowiązków. Pyta co więc zrobiła dla Bystrzycy 
poza swoimi obowiązkami? Prosi radny o przedstawienie więc uzasadnienia. 
Ponadto, nikt tyle nie dostał od naszej Gminy na przestrzeni kilku kadencji co ksiądz Andrzej Adamiak. 
Mówi, że nie użyje określenia „rektor” bo jest to określenie zarezerwowane dla innych.   Pyta, co zrobił 
ksiądz Adamiak dla gminy, poza tym, że dba o Sanktuarium? „Wchodząc w szczegóły to będąc na 
terenie Sanktuarium to zdjęć nie można zrobić, filmować, wszędzie kasa. Jest tam taki ludek, jak się 
wejdzie i da się 2 złote… to już żebractwo.  Zachęca radnych aby poczytali fora internetowe. Dodał, że 
ludzie sobie kpiny urządzają. Biega po sklepach i sprawdza, czy ktoś nie wydał widokówki z nazwą 
Maria Śnieżna bo zastrzegł ten znak jako towarowy. Nie chce być złym prorokiem ale niedługo jak już 
wyremontujemy wszystko na Marii Śnieżnej co trzeba, to zostanie postawiony szlaban i nie będzie się 
liczyło, czy jest to radny z Międzygórza Marek czy ja z Bystrzycy - trzeba będzie kasę płacić. Tam jest 
tylko i wyłącznie kasa, kasa, kasa i to wszystko. Co zrobił ksiądz Adamiak dla Gminy Bystrzyca 
Kłodzka, że aż tak sobie zasłużył”. 

  Mówi, że tylko jednej kandydatury tutaj brakuje, otóż proponuje aby Pani Burmistrz zawnioskowała                   
o kandydaturę Protasiewicza – On teraz jest przy władzy PO a nie Schetyna.  

  Jan Szkwarek – prosi o odczytanie wszystkich wniosków proponowanych do tytułu Honorowego 
Obywatela. 

  Przewodniczący Rady poinformował, że autorem wniosków jest Pani Burmistrz. Wnioski wpłynęły. 
Odbędzie się posiedzenie Kapituły po czym będą udostępnione dla radnych do wglądu. 

  Mieczysław Kamiński – mówi, że Przewodniczący Rady powinien odczytywać wszystkie pisma, które 
wpływają do Biura Rady, tym bardziej jeśli jest wola grupy radnych. 

  Andrzej Wziątek – mówi, że jest trochę gości z zewnątrz, którzy także chętnie posłuchaliby treści 
wniosków. Dodał, aby nie robić z tego żadnej tajemnicy.  

  Przewodniczący Rady – odpowiedział, że wszystkie wnioski zostaną przesłane drogą elektroniczną 
radnym do szczegółowego zapoznania.  

  Andrzej Wziątek – mówi, że to jest chowanie głowy w piasek. Jest to robione w sposób pokrętny, 
cichociemny. To jest żenada i wstyd aby tak postępować.   

  Przewodniczący Rady – odpowiedział, że ta uwaga jest nie na miejscu.  
   

  Dariusz Krzemiński – zgłosił wniosek, aby radni nie debatowali nad wnioskami zanim tego nie 

zatwierdzi Kapituła. Mamy po to sesję we wtorek i wówczas odczytamy i zinterpretujemy wszystkie 

wnioski.  

  Rada w obecności 13 radnych, 8 głosami za, przy 5 przeciwnych wniosek przyjęła.  

  Ad. 12.  Zamknięcie obrad.    

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie 
obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady sześćdziesiątej trzeciej sesji Rady Miejskiej 
VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 16:15.  
 


